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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a valódi oka a különféle kórházi ellátások 
szakrendelések szüneteltetésének?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Nemzeti Népegészségügyi Központ január elején több olyan úgynevezett kijelölő határozatot tett
közzé  a  honlapján,  „amelyek  az  ország  különböző  egészségügyi  intézményeinek,  különböző
osztályainak a részleges, vagy teljes leállását jelentik be. A budai Szent János Kórházban 2024.
november 30-ig a Kardiológiai Osztály „a minimumfeltételek részleges- és átmeneti hiánya miatt
nem  tudja  ellátni  a  II.  kerületi  lakosságot,  a  meglévő  36  fekvőbeteg  ágyat  18-ra  kénytelen
csökkenteni” Majd a gasztroenterológia, az endokrinológia és az anyagcsere osztály, a neurológia
állt le, valamint stroke-ügyelet sem lesz.

Sajtóértesülések szerint budai Szent Margit kórház, de több vidéki kórház a Békés, a Csongrád-
Csanád,  a  Jász-Nagykun-Szolnok,  a  Komárom-Esztergom,  a  Heves  és  a  Zala  megyei
centrumkórházak, valamint több városi kórház egyes ellátásai is szünetelnek majd.

Azóta  is  sorra  érkeznek  a  határozatok  különböző  kórházak,  osztályainak,  szakrendeléseinek
szüneteltetéséről.  Például a kaposvári  Kaposi Mór kórházban munkaerőhiány miatt  február  4-ig
szünetel  a  bronchoscopos  beavatkozás,  a  betegeket  Pécsre,  Nagykanizsára,  Zalaegerszegre,
Székesfehérvárra irányítják át. Vagy a marcali kórház foglalkoztatás-egészségügyi ellátást nem tud
biztosítani január végéig.

A betegeket átirányítják más kórházakba, ezzel megnövekszik a várakozási idő és az utazási költség
egyaránt.

A fent leírtak alapján, tisztelettel kérem, válaszoljon az alábbi kérdéseimre!
1. Mi a valódi oka a különféle kórházi ellátások szakrendelések szüneteltetésének?
2. Ki téríti meg a betegek megnövekedett utazási költségeit?
3. Hogyan kívánják csökkenteni az átirányítás miatt megnövekedett betegforgalom miatt a 



várakozási időt?
4. Mi a garancia arra, hogy minden beteg időben hozzájut a megfelelő egészségügyi 

ellátáshoz?
 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2024. január 29.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté

(LMP)

2 


